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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Rakamaz Város Önkormányzata Kulturális, Oktatási és Sport 

Bizottságának 2009. február 27. napján megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak:  Pályi Zoltán a bizottság elnöke, 
                          Nádasdi Frida,                         
                          Pirint Andrásné, 
                          Kocsa András, 
                          Szin Zoltán bizottsági tagok, 
 
 
                          Farkas Ernő polgármester, 
                          Tóth Andrea jegyző,  
                          Gazsi Ferencné főtanácsos, - jkv. vezető -. 
 
                          Tanácskozási joggal meghívott: 

1.) napirendi pontnál  
Vajda Lászlóné az Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, 
Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Szakiskola mb.   
igazgatója  

 
 
Pályi Zoltán a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke köszönti a bizottság 
tagjait és a jelenlévőket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert jelen van 
5 fő bizottsági tag. Ezt követően az ülést megnyitja. 
 
A bizottság elnöke javaslatot tesz arra, hogy a meghívóban szereplő napirendi 
pontot tárgyalja meg a bizottság. 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi napirendi 
pont tárgyalását fogadta el: 
 
1.) Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény és Szakiskola Házirendjének jóváhagyása. 
     Előadó: Vajda Lászlóné mb. igazgató 
 
Első napirendi pont: Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény és Szakiskola Házirendjének 
jóváhagyása. 

                                        Előadó: Vajda Lászlóné mb. igazgató  
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Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
 
H o z z á s z ó l á s o k: 
 
Szin Zoltán: 
Az elmúlt napokban különböző híreket lehetett hallani az iskoláról. Kérem a 
megbízott igazgatónőt, hogy tájékoztasson bennünket az eseményekről!   
 
Vajda Lászlóné mb.igazgató: 
Két héttel ezelőtt péntek délután kezdődött a probléma egy család részéről, amely 
család gyermekei a mi iskolánkba járnak. Az egyik anyuka szóvá tette, hogy 
kislányát zaklatják az iskolában. Az említett család részéről egy rokon sérelmezte a 
szülő kérését - mely arról szólt, hogy gyermekét ne zaklassa a vele egyidős 
osztálytársa -, és elégtételt kívánt venni az ott jelen lévő szülőkön a gyerekek előtt.  
Ennek hatására hétfőn öt gyermeket kiírattak a szülők az iskolánkból. Más 
településre vitték tanulni a gyermekeket. Különböző intézkedéseket tettünk, többek 
között szerdára összevont szülőértekezletet hívtunk össze. Mint utólag kiderült, itt 
egy újságíró is megjelent, majd másnap interjút kért tőlem a témával kapcsolatban. 
Nem járultam hozzá az interjú elkészítéséhez. Majd az azt követő héten, szerdán 
szintén az a szülő, aki a pénteki rendbontásért is felelős volt, megjelent az 
iskolában abból a célból, hogy a szakszolgálattól érdeklődjön kisebbik gyermeke 
iskolaérettségi vizsgálatával kapcsolatosan. A szakszolgálattól eljött, de nem 
hagyta el az iskolát, hanem az egyik osztályba bement, ahol egy negyedikes 
gyermeket pofon ütött, mondván, hogy az ő gyerekét hagyja békén. Az 
osztálytársak egybehangzó elmondása szerint a pofon ütött kisfiú soha nem 
inzultálta a szóban forgó gyermeket, semmilyen probléma nem volt a gyerekek 
között. Értesítettük a szülőket, a rendőrséget. Feljelentést tettünk a szülő ellen. 
Elindult az eljárás.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Szeretném elmondani, hogy nagyon felháborított az egész incidens. Az oktatási 
referenssel elmentünk az iskolába, hogy ellenőrzést végezzünk az üggyel 
kapcsolatban. Különböző dokumentumokat megvizsgálva azonban arra a 
következtetésre jutottunk, hogy több intézkedést kell tenni. A házirendet meg kell 
szigorítani, át kell alakítani az oktatás struktúráját. Délben jelezték, hogy öt szülő 
el akarja vinni gyermekét az iskolából. Másfél órán keresztül egyeztettünk a 
szülőkkel a probléma megoldását keresve. A szülők elmondása szerint pár gyerek 
sakkban tartja az osztályt másfél év óta. Ezek a gyerekek kezelhetetlenek. 
Felvettem a kapcsolatot a jelzőrendszeri tagokkal. Kimutatást kértem arról, hogy 
milyen jelzések mentek a problémás gyerekkel kapcsolatban a gyermekjóléti 
szolgálathoz.  
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Kiderült, hogy nincsenek dokumentálva a szülők által jelzett problémák! Sem a 
pedagógusok, sem az igazgatónő nem tett lépeseket annak érdekében, hogy a 
szülők által jelzett problémákat megoldják. Hiányosságokat találtam. A problémás 
gyerekekről nem érkezett jelzőlap a gyermekjóléti szolgálathoz! Kértem az iskola 
vezetését, hogy a lehető leghamarabb dolgozzák át a házirendet, hogy még azon a 
héten el tudjuk fogadni. Szülőértekezletet hívtam össze, ahol a kamera rendszer 
kiépítéséhez a szülők hozzájárultak, a házirendet elfogadták. Elmondtam a 
szülőknek, hogy ez egy rendkívüli állapot, mindent elkövetünk a probléma 
megoldása érdekében. Szigorítjuk az iskolába való belépés rendjét. Ügyeleti 
dokumentációt kértem. Ki, mikor, miért akar bejönni az iskolába.  Kértem a 
pedagógusokat, hogy úgy osszák be egymás között az ügyeletet, hogy a gyermekek 
soha nem maradjanak egyedül sem az osztályteremben, sem a folyosón. Azt a 
választ kaptam, hogy ez most is így van. Ezzel párhuzamosan egy névtelen 
telefonáló hívta a sajtót. Az újságíró a szerdai szülőértekezleten meg is jelent, 
amiről csak másnap szereztem tudomást. A szülőértekezlet után elkezdődött a 
kamera rendszer kiépítése. Szombat estére a rendszer üzemképes állapotban volt. 4 
kamera lett felszerelve. A felvételt csak a biztonsági szolgálat alkalmazottja nézheti 
meg, a bűncselekmények megakadályozása érdekében. Kértem a rendőrséget is, 
hogy fokozottan legyenek jelen. Összefogással lehet ezeket a problémákat kezelni. 
A sajtóban megjelent félreérthető találgatások miatt úgy döntöttem, hogy 
nyilatkozok az egyik újságírónak. Ő valóban korrekten leírta az általam, és az 
iskola vezetése által elmondottakat. 
Sajnos az eddig elért eredményeket tönkre tette a szerdai eset, amikor egy szülő 
pofon ütötte az egyik tanulót. Ha ez nem történik meg, az elindított intézkedések 
hatékonyak lettek volna.  
Sajnálatos módon nem teljesült az, amit a pedagógusok ügyeletével kapcsolatban 
kértem. A beléptető rendszernél a portás nagyot hibázott. Az a véleményem, hogy 
olyan módon kellene végeznie a munkáját a portaszolgálatnak, amely alkalmas 
arra, hogy az ilyen és ehhez hasonló incidenseket elkerüljük. A bűncselekményt ki 
kell vizsgálni. 
Jónak láttam egy pedagógiai asszisztens felvételét a problémás osztályba, 
folyamatos felügyeletet kell biztosítani ebben az osztályban.  
 
Vajda Lászlóné mb.igazgató: 
Az osztályfőnökök úgy nyilatkoztak a problémás gyerekekkel kapcsolatban, hogy 
ők tudják kezelni a gyerekeket és a szülőket is. 
 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Voltak olyan jellegű atrocitások, melyek közvetlenül a pedagógusokat érintették. 
Ezeket a problémákat a rendőrőrs parancsnokkal átbeszélve és egyeztetve, 
hivatalból én tettem feljelentést.  
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Ilyen atrocitás volt például, hogy telefonon zaklatták a kollégát. Ő ezt nem merte 
felvállalni. Úgy gondolom, hogy mint intézmény fenntartó felelős vagyok az 
iskoláért. Én felvállaltam ezt a dolgot, ki fogják vizsgálni az ügyet. 
 
Szin Zoltán:  
Egyetértek azzal, hogy a gyerekek elvitele elhamarkodott volt. A kisfiú apja a 
kollégám. Megtette a feljelentést, de fél. Számomra érthetetlen hogy miért ez a 
portaszolgálat marad? Mi arra a garancia, hogy nem fog többé hasonló dolog 
előfordulni? 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Azért fizetünk a cégnek, hogy ilyen események ne történjenek meg. 2009. március 
15-ére ígérték, hogy több új embert tudnak felvenni. Olyanokat, akik nagy 
tapasztalattal rendelkeznek. Ha ez nem történik meg, ezt a szolgáltatást 
megszüntetjük és meghirdetjük az ellátását. 
 
Pályi Zoltán: 
A rakamazi iskolában történteknek voltak előzményei. A volt rendőrőrsparancsnok 
és az állomány nem tett meg mindent a problémák megoldása érdekében. 
Felháborítónak tartom, hogy a mai világban egy újságíró csak úgy „beoson” a 
szülőértekezletre. Milyen jogon? Kérjen engedélyt a szülőktől, hogy bemehet-e? 
Örvendetes tény, hogy a rakamazi Rendőrőrs állományában 2009. január 16-tól 
változás történt, új rendőrőrsparancsnok van. Az új rendőrőrsparancsnok igyekszik 
mindent megtenni a törvény betartása és betartatása, valamint a település nyugalma 
érdekében. Reméljük hamarosan visszaáll az iskola régi tekintélye. 
Javaslom a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságnak a határozat-tervezet 
elfogadását. 
 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzata 
Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságának 

10/2009. (II.27.) számú 
h a t á r o z a t a 

 
 

Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény és Szakiskola Házirendjének jóváhagyása 
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A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 
 
Az Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény és Szakiskola Házirendjének jóváhagyásáról szóló előterjesztést 
megtárgyalta, a határozat-tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
 
Mivel több napirendi pont nem volt, Pályi Zoltán a bizottság elnöke az ülést 
bezárta. 
 

K.m.f 
 
                       Pályi Zoltán                                            Gazsi Ferencné 
                  a bizottság elnöke                                              jkv. vezető              


